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Číslo jednací: 25 – 13/2022 

 

 

Dne: 21. 5. 2022 

 

 

Zápis č. 2 z jednání Ústřední odborné komise chovatelů králíků  

ze dne 21. 5. 2022 od 15. 00 hodin konané v Ivančicích.  
 

Za ÚOK chovatelů králíků přítomni: Ing. Josef Blokeš (od 15:40 h), Jiří Jahoda, Tomáš 

Červinka, Petr Fasora, MVDr. Miloslav Martinec, Ph.D., MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D., Šíp 

Jindřich  

(- jednání bylo usnášení schopné)  

 

Tajemník ÚOK chovatelů králíků přítomen: Josef Vilhelm  

 

Omluven: Radim Boháč – předseda KK sekce chovatelů králíků,  

 
 

P r o g r a m: 

 

1. Zahájení, volba zapisovatele a ověřovatelů 

2. Kontrola plnění usnesení 

3. Ústřední konference chovatelů králíků 

4.  Mezinárodní školení posuzovatelů 

5. Registrace králíků 2021 

6. Školení adeptů 

7. Účetní uzávěrka a rozpočet sekce 

8.  Příprava školení posuzovatelů  

9. Příprava CVMK a CV 

10.  Interkanin 

11.  Novelizace výstavního řádu, návrh na úpravu posudečného a související plateb 

12. Různé 

13. Závěr 



1. Zahájení, volba zapisovatele a ověřovatelů 

Jednání svolal předseda ÚOK chovatelů králíků MVDr. Miloslav Martinec, Ph.D., cestou 

tajemníka Josefa Vilhelma e-mailovou pozvánkou s návrhem programu. Vzhledem k tomu, že 

školení a zkoušky adeptů byly zakončeny dříve, než se předpokládalo, tak bylo možné zahájit 

jednání ÚOK bezprostředně. O posunutí začátku jednání nechal předseda ÚOK hlasovat.  

USNESENÍ 5/ÚOKCHK 25/2/1/1: ÚOK CHK schvaluje navržený program jednání, a 

vzhledem k časovým možnostem posunutí začátku zasedání. 

Hlasování: všichni pro 

 

Jako zapisovatel jednání byl navržen Josef Vilhelm, tajemník ÚOK chovatelů králíků.  

 

USNESENÍ 1/ÚOKCHK 25/2/1/2: ÚOK CHK schvaluje zapisovatele jednání tajemníka ÚOK 

Josefa Vilhelma 

. 

Hlasování: všichni pro 

 

Jako ověřovatelé zápisu byli navrženi MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D. a Jiří Jahoda.  

 

USNESENÍ 1/ÚOKCHK 25/2/1/3: ÚOK CHK schvaluje jako ověřovatele zápisu MVDr. 

Vlastimila Šimka, Ph.D. a Jiřího Jahodu. 

 

Hlasování: všichni pro 

 

  

2. Kontrola plnění usnesení 
 

Tajemník komise provedl kontrolu plnění Usnesení z posledních zasedání ÚOK, zejména 

ukládacích bodů. 

 

Usnesení 4/ÚOKCHK 21/4/3/1: 

Předseda králíkářské sekce se zúčastnil zasedání ÚVV ČSCH k projednání zabezpečení a 

zkvalitnění CV v Lysé nad Labem. Za králíkářskou sekci byl do výstavního výboru navržen 

př. MVDr. Miloslav Martinec, Ph.D.  Tajemník informoval, že výstavní výbor byl již 

jmenován. Předpokládá se, že během léta 2022 bude výstavní výbor svolán, a další 

podrobnosti budou projednány na schůzi ÚOK, která by se měla konat při CVMK 

v Přerově. Plněno průběžně. 

 

Hlasování: všichni pro 

 

 

Usnesení 4/ÚOKCHK 21/4/5/1: 

Tajemník a předseda ÚOK referovali o pracovním setkání se zástupci klubů národních 

plemen králíků, které se uskutečnilo před Ústřední konferencí delegátů sekce chovatelů 

králíků dne 23. dubna 2022. Bylo zaměřeno na plnění povinností členů těchto klubů, 



zejména k Národnímu programu genetických zdrojů, klubovým výstavám, možnosti 

podpory klubů na odbornou činnost a následného vyúčtování příspěvku. Splněno. 

 

Hlasování: všichni pro 

 

USNESENÍ 1/ÚOKCHK 25/1/4/1: Na základě projednání a uznání pochybení při 

registraci králíků byla obnovena posuzovatelská činnost př. Pavlu Sikorovi. Tajemník 

provedl změnu na webových stránkách ČSCH a bylo zveřejněno v časopise Chovatel. 

Splněno. 

 

Hlasování: všichni pro 

 

USNESENÍ 5/ÚOKCHK 27/5/8/3: 

Př. Jindřich Šíp informoval o komunikaci s př. Kockovou ohledně zúžení počtu šlechtěných 

plemen králíků. Plněno průběžně. 

 

Hlasování: všichni pro 

 

USNESENÍ 1/ÚOKCHK 25/1/5/1: Tajemník referoval o rozeslání pozvánek na školení a 

zkoušky adeptů. I přes opakovanou výzvu se čtyři adepti neozvali. Jmenovitě to byl př. Zbyněk 

Bílka, Václav Eliáš, DiS., Patrik Kmenta, Nicole Staňková. Př. Michal Kaiser ukončil 

adeptování na vlastní žádost. Bohužel někteří adepti nepovažují za nutné se ani omluvit. Bude 

řešeno v samostatném bodě. 

Hlasování: všichni pro 

 

USNESENÍ 1/ÚOKCHK 25/1/8/2: Tajemník informoval o pozvání př. Diany Hredzákové 

na závěrečné zkoušky posuzovatele králíků ČSCH s tím, že musí splnit veškeré části 

závěrečné zkoušky, dle platného Vzorníku plemen králíků 2020. Splněno. 

 

Hlasování: všichni pro 

 

USNESENÍ 1/ÚOKCHK 25/1/8/7: Tajemník informoval o zajištění místnosti na 9. 

července 2022 v Praze v zasedací místnosti Sekretariátu ÚVV ČSCH pro potřeby konání 

Králíkářské akademie ČSCH. Splněno. 

Hlasování: všichni pro 

 

3. Ústřední konference chovatelů králíků 

 

Zhodnocení konference králíkářské sekce provedl předseda ÚOK chovatelů králíků př. dr. 

Miloslav Martinec. Konstatoval, že konference byla věcná a proběhla v přátelské a klidné 

atmosféře. Námitku od Ing. Blokeše ohledně účasti 15 posuzovatelů králíků z ČSCH na 



mezinárodním školení posuzovatelů králíků v Polsku považuje ÚOK za nepravdivou a 

nešťastnou. Finanční náklady na školení nebyly 50 tisíc, jak na konferenci uvedl Ing. 

Blokeš, ale podstatně méně. Část posuzovatelů si platila polovinu poplatku tj. 90 €, a další 

část posuzovatelů si účastnické poplatky platili v plné výši tj. 180 €. Poplatky byly 

uhrazeny polským pořadatelům jako celek, a dále byly posuzovatelům králíků vystaveny 

faktury cestou účetní Sekretariátu ÚVV ČSCH. Někteří vybraní posuzovatelé na tomto 

školení působili jako lektoři, a měli účast hrazenou od pořadatelů v plné výši. Konečné 

náklady tak byly cca 13 500,- Kč. Toto klamavé a zavádějící vyjádření člena ÚOK Ing. 

Blokeše před delegáty Ústřední konference a předsedou ÚVV ČSCH bylo nevhodné. 

ÚOK se snaží dlouhodobě o maximální hospodárnost ve všech svých aktivitách. ÚOK 

bere zhodnocení na vědomí. 

USNESENÍ 5/ÚOKCHK 25/2/3/1: ÚOK bere na vědomí zhodnocení Ústřední konference 

králíkářské sekce. Kladně byla hodnocena vysoká účast na Ústřední konferenci. 

Vystoupení člena ÚOK CHK Ing. Josefa Blokeše ohledně nákladů na účast posuzovatelů 

králíků z ČSCH na mezinárodním školení posuzovatelů v Polsku, kde Ing. Blokeš uvedl 

náklad v hodnotě 50 000,- Kč pak ÚOK CHK považuje jako nepravdivé a nevhodné. ÚOK 

se proti tomuto tvrzení Ing. Blokeše ohrazuje. Kontrolou bylo zjištěno, že konečné náklady 

na účast posuzovatelů králíků z ČSCH byly cca 13 500,- Kč s tím, že řada zúčastněných 

posuzovatelů si školení hradila jako samoplátci či poloviční samoplátci.  

 

Hlasování: všichni pro 

 

4. Mezinárodní školení posuzovatelů 

Zhodnocení provedl předseda Standardové komise př. dr. Vlastimil Šimek. Školení se 

zúčastnilo 15 posuzovatelů králíků. Vyslovil poděkování př. Šípovi, který zajišťoval 

dopravu králíků i kolegů posuzovatelů. Bohužel na poslední chvíli se účasti na školení 

musel vzdát z náhlých zdravotních důvodů Ing. Patras, který měl na školení i přednášet. 

Velké poděkování patří Bc. Adamu Hellingerovi, který byl na poslední chvíli požádán o 

prezentaci plemene Mbh na školení. Úkolu se zhostil vynikajícím způsobem. Jeho 

přednáška byla na vysoké odborné úrovni. Člen ÚOK př. Fasora, který se školení 

zúčastnil, konstatoval, že čeští posuzovatelé na školení byli nepřehlédnutelní. Velice 

kladně hodnotil i společenskou část školení, kdy bylo navázáno několik cenných kontaktů 

s ohledem na spolupráci se zahraničím. V sobotu po odborné části proběhla schůzka se 

zástupci Standardové komise králíků EE ohledně názvu českého strakáče, kterou vyvolal 

na místě dr. Vlastimil Šimek. Této schůzky se za českou stranu zúčastnili dr. Šimek, Ing. 

Studničný, Fasora a Bc. Hellinger. Výsledkem jednání byl příslib dalšího projednání na 

Standardové komisi v měsíci květnu při generálním zasedání EE v Bosně a Hercegovině. 

Poděkování patří Ing. Studničnému, který se velice věcně do problematiky zapojil. 

Následně byl vytvořen dopis, kde jsou navrhované tři varianty užití názvu český strakáč 

v připravovaném Vzorníku plemen králíků EE. Představil všechny tři varianty, které byly 

na EE Standardovou komisi zaslány a Dana Caithamlová je přednese na nadcházející EE 

zasedání v Bosně a Hercegovině. Za celkovou přípravu spojenou se zajištěním školení, 

králíků a dalších úkolů poděkoval dr. Šimkovi předseda ÚOK dr. Martinec. Navrhl dořešit 

ještě náklady na dopravu králíků na školení. Poděkování patří i chovatelům králíků, kteří 

zapůjčili své králíky pro školení. 

 



USNESENÍ 5/ÚOKCHK 25/2/4/1: ÚOK CHK bere na vědomí informace o účasti na 

mezinárodním školení posuzovatelů králíků, kde ČSCH působil v roli spolupořadatele a 

kde se školila také původní plemena králíků ČR. Školení bylo vysoce kladně hodnoceno. 

Ohledně setrvání názvu plemen český strakáč v připravovaném EE vzorníku byla v Polsku  

vyvolána při školení schůze, jejímž výstupem je oficiální dopis z ÚOK CHK ČSCH ve věci 

zachování názvu, který byl vypracován a zaslán na EE Standardovou komisi 

bezprostředně po školení v Polsku. Tato žádost bude přednesena na nadcházejícím 

zasedání EE Standardové komise v Bosně a Hercegovině 27. 5. 2022. Větší roli by v tomto 

měl na místě sehrát zástupce králíkářské sekce ČSCH v EE. ÚOK dořeší vedlejší náklady 

na dopravu králíků po ČR v rámci proběhlého mezinárodního školení posuzovatelů v 

Polsku. Termín: do příští schůze ÚOK. 

Hlasování: všichni pro 

 

5. Registrace králíků 2021 

Informaci ohledně registrace králíků podal Ústřední ústřední registrátor králíků př. Jiří 

Jahoda a tajemník ÚOK př. Vilhelm. V současné době všechny okresy a kluby 

odevzdaly vyplněné formuláře registrace. Všem okresům a klubům byla vystavena a 

zaslána faktura k úhradě. Souhrn registrovaných králíků bude zveřejněn na webu 

ČSCH. Tajemník dohlédne na úhradu registrace, případně zašle upomínku k zaplacení. 

Plnění: průběžně 

USNESENÍ 5/ÚOKCHK 25/2/5/1:Po zpracování registrace králíků bude zveřejněna 

na webu ČSCH. Tajemník zkontroluje platby za registraci králíků, a případně zašle 

upomínky. Termín: průběžně 

Hlasování: všichni pro 

 

6. Školení adeptů 

Zhodnocení přijímacích, závěrečných zkoušek a školení adeptů, které proběhlo před 

dnešním jednání, provedl předseda ÚOK. Př. Fasora navrhl prolongaci tohoto místa 

pro další léta. Velké poděkování patří ZO ČSCH Ivančice, která připravila a vytvořila 

optimální podmínky pro školení i realizaci zkoušek. Výhodou je, že není potřeba 

velkých přesunů mezi objekty, minimalizace časových prostojů, technické vybavení 

ZO apod. a pro potřebu zkoušek a školení se jedná o naprosto ideální řešení. Novými 

adepty se po úspěšném složení přijímacích zkoušek staly Monika Skácelová, Dominik 

Hošna a Jan Venzhöfer. Novými posuzovateli po úspěšném složení závěrečných 

zkoušek stali př. Bc. Jiří Macháček a Jan Kramár. ÚOK oběma gratuluje a věří, že 

budou přínosem pro Sbor posuzovatelů králíků. 

USNESENÍ 5/ÚOKCHK 25/2/6/1: Tajemník zveřejní úspěšné adepty, kteří se stali 

dnešním dnem posuzovateli králíků (Bc. Jiří Macháček, Jan Kramár) na webu ČSCH 

a v časopise Chovatel. Dále budou pozváni na školení posuzovatelů králíků, které 

proběhne ve Střední zemědělské a veterinární škole v Třebíči. Termín: neprodleně 

Hlasování: všichni pro 

 



7. Účetní uzávěrka a rozpočet sekce 

Výsledek hospodaření za rok 2021 představil tajemník ÚOK př. Vilhelm.  Na účetní 

uzávěrce ČSCH se stále ještě pracuje. Díky tomu, že byla vlivem opatření pandemie 

omezená činnost, tak náklady králíkářské sekce byly cca o 100 tisíc nižší. Na rok 2022 

bude rozpočet nepatrně nižší z důvodu snížení počtu PCH králíků pro tento rok. Návrh 

rozpočtu na rok 2023 byl schválen Ústřední konferencí a konečné slovo budou mít 

delegáti VH ČSCH. 

USNESENÍ 5/ÚOKCHK 25/2/7/1: ÚOK bere informace tajemníka ohledně 

hospodaření na vědomí. 

Hlasování: všichni pro 

 

8. Příprava školení posuzovatelů  

Připravuje se školení posuzovatelů králíků, které je naplánováno na 11. 6. 2022 do Třebíče. 

Předseda Sboru posuzovatelů králíků př. Jiří Jahoda představil pět dvojic a témata, která se 

budou přednášet v rámci školení posuzovatelů králíků  

- Činčila velká, Činčila malá – Fasora, př. Gruncl 

- Saténový  - Andrš, Boháč 

- Bílopesíkatý – Šíp, Ing. Patras 

- Stříbřitý– Ing. Kopřiva, Chalupa 

- Všeobecná část – MVDr. Martinec, Ph.D., MVDr. Šimek, Ph.D. 

Další informace ohledně ubytování a stravování podal př. dr. Šimek. Uzávěrka pro 

nahlášení počtů je 1. 6. 2022. Tajemník referoval o počtu dosud přihlášených. 

USNESENÍ 5/ÚOKCHK 25/2/8/1: Členové ÚOK berou na vědomí přípravy školení 

posuzovatelů králíků, které se bude konat 11. 6. 2022. Termín plnění: průběžně 

Hlasování: všichni pro 

 

9. Příprava CVMK a CV 

Předseda ÚOK informoval o přípravách 52. CVMK v Přerově, která se uskuteční 17. – 

18. 9. 2022. Je potřeba, aby CV v Lysé byl stanoven funkční výstavní výbor. Jedině 

tak bude zaručen bezproblémový průběh CV. Do tohoto výstavního výboru na CV 

Chovatel 2023, byl navržen a schválen. Tajemník prověří kalkulace na výrobu medailí 

pro tituly Šampion ČR a nově i Mistr ČR. Zadání výroby bude projednáno ve 

výstavním výboru a s předsedou ÚVV ČSCH. Bylo by dobré mít tyto medaile již pro 

CVMK v Přerově. Ušetří se tak i počet čestných cen. Další požadavek je, aby na 

diplomu pro Mistry byl i počet získaných bodů. Předseda ÚOK informoval o 

významných výročích v roce 2022, kdy je to 100 let od vydání prvního vzorníku 

plemen králíků a 150 let od vydání první králíkářské publikace. V roce 1902 byla také 

založena Českoslovanská králíkářská jednota. Navrhl zabývat se možností uspořádat 



králíkářský seminář k historii králíkářství v ČR. Na závěr tohoto bodu přivítal Ing. 

Blokeše, který přijel na jednání. 

USNESENÍ 5/ÚOKCHK 25/2/9/1: Členové ÚOK berou informace ohledně příprav 

CVMK na vědomí a do výstavního výboru pro CV Chovatel 2023 schvalují předsedu 

ÚOK př. MVDr. Miloslava Martince, Ph.D. Tajemník zajistí kalkulace na pořízení 

dalších medailí pro výrobu medailí Šampion ČR a nově i Mistr ČR. Zadání výroby 

bude projednáno ve výstavním výboru a s předsedou ÚVV ČSCH s možností použití už 

na CVMK v Přerově. Možností zabývat se uspořádáním vzpomínkového semináře při 

CV Chovatel 2022 v Lysé nad Labem se členové ÚOK budou zabývat na dalším 

jednání, které je plánováno do Přerova. Termín plnění: do příštího zasedání ÚOK. 

Hlasování: všichni pro 

 

10. Interkanin  

V letošním roce by soutěž Interkanin měla uskutečnit na Slovensku. U našich sousedů 

budou v měsíci červnu probíhat volby, následně tak bude jednáno o pořadatelství. 

USNESENÍ 5/ÚOKCHK 25/2/10/1: ÚOK bude dále jednat o zajištění účasti 

reprezentační kolekce na soutěžní výstavě Interkanin v Nitře 2022. Další projednání 

bude na schůzi ÚOK v Přerově v měsíci září. Plnění průběžné. 

Hlasování: všichni pro 

 

11. Novelizace výstavního řádu, návrh na úpravu posudečného a související plateb 

Členové ÚOK projednali úpravu Řádu pro posuzovatele králíků, který byl naposledy 

aktualizován v roce 2014. Otázkou je rozdělení posudečného a cestovného. Členové 

ÚOK se shodli na kompromisním návrhu jak navýšení posudečného, tak i cestovních 

náhrad, který bude přednesen na jednání ÚVV ČSCH, kterýžto bude schvalovat nový 

výstavní řád a související předpisy. 

USNESENÍ 5/ÚOKCHK 25/2/11/1: Předseda ÚOK projedná s dalšími sekcemi návrh na 

úpravu Řádu pro posuzovatele s platností od toku 2023. Termín plnění: průběžně. 

Hlasování: 6 pro - 1 proti  

 

12. Různé 

Tajemník podal doplňující informace k žádosti př. Průchy na převedení regeneračního 

křížení MaB černopesíkatý v rámci rodiny. Jedná se o Ing. Hanu Průchovou, členku 

ČSCH. Důležité bude pro další pokračování plnění povinností vyplývající ze Směrnice 

pro novošlechtění a regenerační křížení.  

USNESENÍ 5/ÚOKCHK 25/2/12/1: ÚOK schvaluje převedení chovu MaBčp na Ing. Hanu 

Průchovou. Tajemník bude informovat př. Průchu, dále provede změnu kontaktu na 

webových stránkách ČSCH. Termín: Neprodleně. 

Hlasování: všichni pro 



 

Tajemník informoval členy o dopisu od př. Pavla Hrubeše registrátora Klubu chovatelů 

králíků rexů, ohledně elektronické registrace králíků, tak aby nebyla povinná. ÚOK 

konstatovala, že elektronická registrace králíků je od začátku myšlena jako dobrovolná, 

což zaznělo i na proběhlé ústř. konferenci. Dále Jindřich Šíp předložil nové žádosti o 

regenerační křížení pro chovatele př. Naděždu Marvanovou – Zbíč, Zvy, Zma, ZB ku bím, 

ZB bím, ZB m; př. Pavla Trešla – Ho žel; př. Ondřeje Krunta – MS divm; př. Jaroslava 

Luňáka – Kal m; př. Blanku Spáčilovou – ZTd siž; př. Libora Kučeru – A ruská černá. 

 

USNESENÍ 5/ÚOKCHK 25/2/12/2: ÚOK povoluje regenerační křížení chovatelům dle 

předložených žádostí př. Jindřichem Šípem (žadatelé Naděžda Marvanová, Pavel Trešl, 

Ondřej Krunt, Jaroslav Luňák, Blanka Spáčilová). Další administraci zabezpečí tajemník 

včetně provedení změny na webových stránkách ČSCH. Termín neprodleně. 

Hlasování: všichni pro  

 

 

13. Závěr 

Vzhledem k tomu, že nikdo neměl další připomínky, tak předseda ÚOK chovatelů králíků 

př. MVDr. Miloslav Martinec, Ph.D., poděkoval všem přítomným za přístup k jednání a 

popřál všem šťastnou cestu domů. 
 
 
 

MVDr. Miloslav Martinec, Ph.D.                                                                           Tomáš Červinka 

předseda ÚOK CHK                                                                                         místopředseda ÚOK CHK 

 

 

 

 

Zapsal: Josef Vilhelm 

Ověřili: MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D., Jiří Jahoda 

 

 
 


